
Op 7 mei hebben Armin Bauer, Bart Lamers en Leo Welschen een bezoek gebracht aan 
GroenLinks/PvdA in Leiderdorp. Zij hebben bij de GRV in maart 2022 voor de eerste keer een 
gezamenlijke lijst gevormd. We werden ontvangen door fractieleden, bestuursleden en de 
wethouder (Fysiek Domein ) die namens GL/PvdA in het College zit.

Achtergrond 

Leiderdorp telt 27.000 inwoners en de Gemeenteraad telt 21 zetels. PvdA /GL is met 5 zetels net 
niet de grootste partij. De lokale partij LPL kreeg het voortouw bij de coalitievorming. PvdA/GL 
heeft geen bonus bij de verkiezingen opgeleverd. 

Aanleiding/doelstelling voor de gezamenlijke lijst was primair het doorbreken van het machtsblok 
van VVD en CDA en daardoor hopelijk deelname aan het College. Voordien nam ofwel PvdA of GL
deel aan het College of in het geheel niet (2018-2022). De tweede aanleiding was, dat het 
stemgedrag van PvdA en GL in de Raad voor meer dan 90% identiek was. In verband daarmee 
hebben de besturen vanaf 2020 toenadering gezocht om te komen tot een nauwere linkse 
samenwerking. De tijd was mede geschikt om te komen tot meer samenwerking omdat een aantal 
oude coryfeeën in 2022 uit de fractie(s) vertrokken. De persoonlijke verhoudingen tussen de fracties
waren en zijn bijzonder goed. Bij de landelijke PvdA werd meteen met instemming gereageerd op 
het voorstel om te komen tot een gezamenlijke lijst. Het partijbureau van GL verzette zich in 
2020/2021, hetgeen tot veel wrevel heeft geleid bij GL Leiderdorp. Kort voor de deadline 
(december 2021) voor de indiening van de kandidatenlijsten voor de GRV kwam alsnog de 
toestemming van de partijleiding van GL, waarschijnlijk onder invloed van de landelijke 
ontwikkelingen. Omdat de fracties en besturen al veel onderlinge contacten hadden opgebouwd is 
de samenwerking daarna in recordtempo van de grond gekomen. 

Fusie oid was niet het doel. De besturen en ALV’s bleven formeel gescheiden en hebben elk 
afzonderlijk een kandidatenlijst opgesteld. Er is uiteraard wel een gezamenlijk verkiezings-
programma opgesteld dat bewonderenswaardig beknopt en helder is opgeschreven. Er waren geen 
fundamentele discussiepunten bij de opstelling van het programma. Op alle posters en materialen 
stonden de kandidaten etc. onder het label PvdA /GroenLinks. Daarna is tijdens een gezamenlijke 
ledenbijeenkomst zonder veel discussie de kandidatenlijst voor de combinatie opgesteld/in elkaar 
geschoven. Vooraf was men het erover eens dat een wethouderszetel in het College was bestemd 
voor een GL kandidaat (de toenmalige fractievoorzitter) en dat de PvdA de fractievoorzitter zou 
leveren in de nieuwe Raad. De oneven nummers op de kandidatenlijst waren PvdA’ers, de even 
nummers waren GL’ers. Bij de uitslag van de GRV werden er met voorkeurstemmen lager 
geplaatste kandidaten in de Raad gekozen. Daardoor is de PvdA wat dominanter in de nieuwe 
fractie, maar dat heeft geen enkel probleem opgeleverd. 

Een belangrijk voordeel van deze samenwerking was, dat de combinatie GL/PvdA bij de GRV in 
2018 de partij was met opgeteld de meeste stemmen in Leiderdorp. Op basis van de Kieswet artikel 
14 lid 1 en 2 en H4 lid 8 kreeg de nieuwe lijstcombinatie door het resultaat in 2018 in 2022 
lijstnummer 1. (Ter vergelijking Progressief Pijnacker Nootdorp was een nieuwe partij en kreeg een 
hoog lijstnummer).

We kregen de indruk dat de kostenverdeling bij de verkiezingen en daarna zeer pragmatisch (50/50) 
is geregeld. PvdA en GL hebben allebei nog gescheiden begrotingen en jaarrekeningen.



Bij de recente Provinciale -en Waterschapsverkiezingen liepen de fractieleden en actieve leden met 
een waaier aan flyers rond voor de wederzijdse kandidaten. 

Het voordeel van de samenwerking sinds 2022 is o.a. de grotere fractie met meer mogelijkheden tot 
specialisatie op dossiers, dus een verbeterde werkverdeling. Het verruimde ledenbestand is ook een 
bron voor meer kennis en ervaring. 

De PvdA fractie werkte voorheen tamelijk informeel, de fractiediscipline bij GL was strakker 
geregeld en dat is nu ook de werkwijze in de gezamenlijke fractie. 

Periodiek worden wijkbijeenkomsten georganiseerd waar fractieleden in discussie gaan met de 
wijkbewoners. Meestal kiest men dan een thema bijvoorbeeld parkeeroverlast. Doel permanente 
campagne en meer binding met inwoners. 

Er zijn nog geen plannen om de huidige samenwerkingsvorm verder te formaliseren. Men wacht op 
de landelijke ontwikkelingen. 

Op de vraag of men achteraf gezien zaken anders of beter had moeten aanpakken kwam maar een 
antwoord: we hadden deze samenwerking al vele jaren geleden moeten beginnen!! 


